
Minuta dezbaterii publice  

  din data de 04 iulie 2019 

 
 

 

Potrivit Legii nr.52/2003 privind transparența decizională în administrația publică, cu 

modificările și completările ulterioare, în data de 04 iulie 2019, ora 14 a fost organizata în sala 

de sedinta a consiliului local, Piata Unirii nr.4, etaj 1, dezbatere publica pentru discutarea 

proiectului de hotarare pentru Modificarea Hotărârii Consiliului local nr.245/2018 privind 

aprobarea Regulamentului de creștere și deținere a animalelor domestice și a păsărilor de 

curte în municipiul Deva. 

Din partea executivului au participat: domnul Primar Nicolae Florin Oancea, doamna 

Secretar Laura Sârbu, domnul Birău Mircea – Director executiv Direcția Deva 2020, domnul 

Mircea Davidescu – Director adjunct Direcția Deva 2020, domnișoara Iurcuț Adina – Șef 

Serviciu juridic autoritate tutelară, domnul Ghilea Călin – Șef Serviciu unitatea municipală 

pentru monitorizarea serviciilor de utilități publice, domnul Bena Alin – Șef Serviciu 

administrare unități de învățământ, comunicare, promovare imagine, precum și alte persoane 

din aparatul de specialitate al primarului. 

Au participat la această dezbatere și domnii consilieri locali Anghel Viorel, Deteșan 

Simion Romeo, Drăguț Adriana, Smaranda Gheorghe, Mate Marta și Sav Nicu. 

De asemenea au participat la dezbatere și domnul Marius Bota, reprezentant al 

Grupului Civitas Deva și domnul Sas Dionisie. 

Domnul Primar Nicolae Florin Oancea menționează că întâlnirea de azi are ca scop 

discutarea proiectului de hotărâre pentru Modificarea Hotărârii Consiliului local nr.245/2018 

privind aprobarea Regulamentului de creștere și deținere a animalelor domestice și a păsărilor 

de curte în municipiul Deva, în vederea cunoașterii punctului de vedere al consilierilor locali 

cât și a reprezentanților societății civile.  

Domnul Primar a explicat situația gravă cu care se confruntă cetățenii municipiului 

Deva din zona ștrandului Deva, datorită faptului că, dejecțiile de la ferma improvizată în 

această zonă a orașului se varsă pe domeniul public, ajung chiar pe terenul ștrandului, iar 

întreaga zonă este învăluită într-un miros insuportabil, menționând că, este necesar a se lua 

unele măsuri legale în vederea reglementării acestei situații. În acest sens prin proiectul de 

hotărâre de modificare a Hotărârii Consiliului local nr.245/2018 privind aprobarea 

Regulamentului de creștere și deținere a animalelor domestice și a păsărilor de curte în 

municipiul Deva se reglementează interzicerea creșterii animalelor mari în zonele A și B iar 

în celelalte zone doar cu avizul Direcției sanitar veterinare. 

În acest sens doamna Secretar Laura Sârbu a dat citire proiectului de hotărâre supus 

dezbaterii. 

Domnul Primar a menționat și faptul că, în vederea rezolvării situației mai sus 

prezentate au avut loc consultări cu toți factorii de decizie. 
Pe marginea proiectului supus dezbaterii publice au luat cuvântul și domnul Bota 

Marius și domnul Sas Dionisie.      

Domnul Bota Marius a făcut precizarea că proiectul de hotărâre trebuie să fie cât mai 

bine elaborat pentru a preîntâmpina alte situații viitoare neplăcute, făcând referire la un astfel 

de caz din Alba Iulia. 

Domnul Sas Dionisie a considerat că ar trebui să se facă distincție între un animal și 

mai multe animale, între singular și plural, menționând că, dacă de exemplu ar deține o găină 

de plăcere de ce ar trebui să obțină avizul Direcției sanitar veterinare.     

Domnul Primar a subliniat faptul că au loc aceste dezbateri publice în vederea 

rezolvării tuturor nelămuririlor pe marginea unui proiect de hotărâre. 

 Domnul consilier local Sav Nicu a făcut unele referiri la prevederile legale care 

impun respectarea anumitor condiții crescătorilor de animale, menționând că, prin adoptarea 

acestei hotărâri se rezolvă în mod legal această situație.   


